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Districte de Sant Andreu  

ACTA/RESUM DEL CONSELL DE BARRI DE BARÓ DE VIVER 
 
Data:  Dilluns, 13 de novembre de 2023 

Horari:  De 18:30 hores a 21:00 hores 

Lloc:   Presencialment: Centre Cívic de Baró de Viver 

                            Telemàticament: streaming  

 

Assistència 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 58 

Ciutadanes i ciutadans: 36 

Representants d’Entitats:      

Altres (consellers, tècnics i ponents): 22      

 

Presideix la regidora del Districte Sra. Marta Villanueva 

 

Consellers/res presents: 
 
 
Antonio Fortes, conseller de barri, (GMD PSC) 
Isabel Loscos, consellera tècnica (GMD PSC) 
Rosa Ciurana, (GMD PSC) 
Ruth Ana Gabriel, (GMD Barcelona en Comú) 

David Cadenas, (GMD Barcelona en Comú) 

Maria Ximena Gadea, (GMD JxCat) 

Jaume Tomàs, (GMD JxCat) 

Nicolás- Santiago Romero, (GMD PP) 

Maria del Mar Buscá, (GMD Vox) 

 

Tècnics municipals i d’altres serveis i ponents: 
 
Carme Castaño, Direcció de Serveis Llicències i Espai Públic Districte Sant Andreu 

Lucas M. Chito, Direcció de Serveis a les Persones i Territori Districte Sant Andreu 

Judit Vives, Cap de Departament de Comunicació Districte Sant Andreu 

Miquel Àngel Lozano, Pla de Barris 

Miquel Quesada, tècnic de Mobilitat 

Javi, Guàrdia Urbana de proximitat Baró de Viver  
Laura, Servei de Prevenció i Convivència Districte Sant Andreu 
Eric, Servei de Prevenció i Convivència Districte Sant Andreu 
Pere Anton López, Tècnic de suport Districte Sant Andreu 
Susanna Descals, Tècnica de prevenció Districte Sant Andreu 
Marta Gracián, Tècnica de barri de Bon Pastor i Baró de Viver 
Centre Cívic 
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Presentació del consell i ordre del dia 

Pren la paraula el conseller de barri, Antonio Fortes, presentant el consell i la regidora i 
informa del procés per presentar candidatures per la vicepresidència del Consell de 
Barri i per formar part de la comissió de seguiment del consell de barri: mitjançant la 
web decidim.barcelona, fent-li arribar al conseller del barri o a la tècnica de barri. Així 
com també explica les funcions del vicepresident i del consell de barri. 

Ordre del dia: 

1. Informe de la regidora 
2. Presentació de la campanya per la no discriminació. 
3. Actualització d’informació instal·lacions d’ascensors. 
4. Mobilitat. 
5. Precs i preguntes. 

 

Desenvolupament de la sessió 

1. Informe de la regidora: 
 
El conseller de barri li passa la paraula a la regidora que dona la benvinguda 
presentant el primer consell de barri del mandat i posteriorment comparteix les 
línies estratègiques 2023-2027: 
 
a) La nostra ciutat creix i es transforma: el Districte de Sant Andreu és un 

districte en constant creixement i  un dels reptes a entomar és la mobilitat, 
sent una de les demandes veïnals de Baró de Viver. 

b) Seguretat: es reforça la seguretat al Districte i es treballa amb una estreta 
col·laboració amb la GUB i Mossos d’Esquadra, així com amb campanyes 
específiques. 

c) Pla endreça: Pla de ciutat amb impacte al territori amb l’endreça de l’espai 
públic. Una de les tasques des de regidoria del Districte és establir un diàleg 
i comunicació fluida i constant amb les empreses de neteja. 

d) Accés a equipaments públics i de qualitat amb una atenció sanitària 
universal posant l’accent en la salut mental i la solitud no desitjada. Es 
treballaran propostes concretes als territoris amb col·laboració amb la 
ciutadania i en espais específics dels barris. 

Cal posar en valor la Taula LGTBI del Districte ja que va ser el primer Districte en 
tenir-la i ara s’ha donat un pas més i s’ha convocat la Taula per convertir-la en 
un Consell per tal de donar-li la importància i l’espai que ha de tenir. 

Important l’arrelament al territori, generar confiança i convivència i omplir els 
carrers d’activitats. 
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Línies i temes importants a Baró de Viver: 

- Pla d’ascensors: instal·lació per que el veïnat pugui baixar al carrer i gaudir 
de l’espai públic. 

- Consolidació de la Taula per la No Discriminació amb la Campanya per la No 
Discriminació. 

- Consolidació del projecte de la no violència als camps de futbol. 
- Suport digital: per donar suport en els tràmits digitals al veïnat. 
- Continuació del Projecte Baobab: per què els infants puguin accedir a 

activitats extraescolars. 
- Millores al camp de futbol, club de lluita i petanca. 
- Construcció de la cal·listènia al costat del camp de futbol per donar resposta 

a la demandes dels joves del barri, les obres finalitzaran al desembre. 
- Millores en urbanisme:  pavimentació del C/ Ferran Junoy, barana de 

protecció de l’Escola Baró de Viver, millores de pavimentació i canvi de 
mobiliari a Plaça de les Fonts, canvi i millora d’il·luminació a la plaça Baró de 
Viver, plaça de les Fonts, C/Tucumán, als voltants de l’escola i queda 
pendent la plaça Pilar Miró i el C/Clarà. 

- Nou servei al C/Quito 18,  SIVEC, per reforçar vincles i millorar la 
convivència. 

- Serveis i equipaments importants i referència al barri: espai Sinèrgics com a 
espai de coworking amb retorn social, el Centre Cívic i Espai de Gent Gran 
com espais comunitaris i de referència. 

- El projecte de memòria històrica al mural del Pg. Santa Coloma que queda 
pendent. 

- Temes per millorar que preocupen: mobilitat, neteja. 
 
 

2. Presentació de la campanya per la no discriminació: 
 
A càrrec de Susanna Descals (Tècnica de prevenció del Districte de Sant Andreu) 
i Marta Gracián (Tècnica de barri de Baró de Viver i de Bon Pastor). 
 
La Campanya per la No Discriminació sorgeix de la Taula per la No Discriminació 
de Baró de Viver. Aquesta Taula comunitària es crea durant el primer trimestre 
del 2022 per treballar les discriminacions  arrel d’alguna situació detectada al 
barri i la formen serveis i equipaments municipals, educatius, de lleure, 
esportius i de salut, així com també els serveis a les persones i al territori del 
Districte de Sant Andreu. Els objectius de la taula són treballar la discriminació, 
fomentar la convivència a Baró al barri, detectar situacions de possibles 
discriminacions i fomentar activitats per poder treballar les diferents 
discriminacions i per millorar la convivència. 
Quan parlem de discriminació parlem de garantir els drets humans de totes les 
persones, identificant i conscienciant dels diferents tipus de discriminacions 
com poden ser: l’orientació sexual, l’origen, la pertinença cultural o religiosa, la 
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identitat de gènere, per l’edat, la posició econòmica i social, la salut o la 
dependència, entre altres. 
Ara fa un any aproximadament sorgeix la idea de fer una campanya específica 
amb la participació de la gent del barri per poder treballar les diferents 
discriminacions des dels serveis i equipaments en els diferents  actes, activitats, 
festes, etc. i es comença a treballar amb el Departament de Comunicació del 
Districte de Sant Andreu per construir aquesta campanya. Com a resultat tenim 
un material audiovisual format per tres vídeos: un amb format molt curt per 
xarxes socials, un amb una durada d’uns 5 minuts per projectar i treballar en 
festes, actes, activitats, etc., i un amb format llarg amb una durada d’uns 10 
minuts per poder treballar als diferents serveis. En aquest consell de barri es 
projecta el vídeo de 10 minuts de durada. 
 
 

3. Ascensors: 
 
A càrrec de Miquel Angel Lozano, tècnic de Pla de Barris. 
 
Des de Pla de Barris es treballa des del 2017 amb el Programa de Finques d’Alta 
Complexitat per fomentar la rehabilitació dels edificis i un dels objectiu i línies 
de treball és la instal·lació d’ascensors per facilitar l’accessibilitat de les 
persones amb problemes de mobilitat. Des del 2017 s’han intervingut en 
diferents comunitat de veïns ajudant-los a instal·lar els ascensors. S’han posat 8 
interiors i en l’actualitat s’estan instal·lant 4 ascensors exteriors (2 a Plaça 
Martínez Hueso i 2 a la Plaça de les fonts, aquests estan aturats fins que no es 
solucioni el canvi de cablejat d’Endesa).  
En la propera convocatòria s’instal·laran 4 ascensors més a la Plaça Martínez 
Hueso i d’aquesta manera quedarà completada la plaça. 

 

Precs i Preguntes: 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

Veïna: C/ Campins, tenen un problema 
amb els ascensors i és que no baixen fins 
al vestíbul. Demana si és possible que 
l’ascensor baixi fins al vestíbul. 

Veí: C/ Quito, vol saber previsió d’inici 
d’obra de la instal·lació dels ascensors ja 
que està el forat però està aturat. 

Veí: explica que els edificis tenen un 
problema de construcció des dels seus 

Pla de Barris explica diferents 
subvencions: subvenció basada en el 
Programa Next Generation que implica 
una rehabilitació energètica per obtenir la 
subvenció i una despesa econòmica molt 
important ja que s’haurien de fer moltes 
millores. Es pot fer la obra a nivell de 
comunitat de veïns quan es vulgui i es pot 
accedir a les subvencions de 
l’Ajuntament. 
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inicis amb la manca d’instal·lacions 
d’ascensors i proposa que això ho hauria 
d’assumir l’arquitecte que va dissenyar-
los i l’actual IMHAB, abans Patronat de 
l’Habitatge. 

Veïna: comenta que la seva germana no 
pot sortir al carrer per aquesta manca 
d’ascensors.  

El Pla de Barris és diferent ja que fa un 
acompanyament tant amb l’equip com 
amb la subvenció (podent subvencionar 
el 100% de l’obra). Segons convocatòria 
de subvencions s’ha de veure a quina es 
pot acollir la del C/ Campins ja que serà 
una obra no gaire gran.  Com a comunitat 
de veïns es poden demanar pressupost 
per cobrir la obra. Actualment si es vol 
accedir s’ha de fer mitjançant la 
convocatòria de la UE amb el Programa 
Next Generation.  

Ascensors Plaça de les Fonts: es preveu 
que no trigarà massa però està aturat fins 
que les companyies no canviïn el 
recorregut, el problema principal és amb 
Endesa que és qui triga més. 

 

 
 

4. Mobilitat:  
 
A càrrec de Miquel Quesada, tècnic de mobilitat de la Direcció de Serveis de 
Mobilitat. 
 
(Veure power point). 
 

Precs i Preguntes: 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

Veïna: comenta el tema de moure les 
parades del bus i la reducció de 
l’aparcament.  

També aporta la possibilitat de posar 
zona verda per que el veïnat tingui 
prioritat per aparcar al barri. 

133 que fa el recorregut pels CAPs que 
passi per diferents punts del barri. 

Pg. Santa Coloma moure parada bus per 
carril bici: es pot comprovar les 
característiques de les dues parades en 
relació a la senyalització i si manquen 
s’implementaran. 

Estudi mobilitat Maquinista: es recull la 
proposta per si s’ha de revisar a la Taula 
de Mobilitat. 

Instal·lació de radar per reduir la 
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V33 quan ve de Pg. Santa Coloma 
demana girar per Tiana per què no passa 
per dins del barri. 

Veïna: parada de bus del Pg. Santa 
Coloma amb dificultat per accedir al bus 
per persones amb problemes de mobilitat 
o de visió degut al carril bici. Possibilitat 
de moure la parada per què no hi hagi 
carril bici o be treure el carril bici per 
evitar accidents. 

Veí: demana fer un estudi de la mobilitat 
al voltant del Centre Comercial de la 
Maquinista per què els dissabtes i festius 
hi ha molt trànsit per la rotonda de Potosí 
dificultant la circulació. 

Veí: parades de bus tot i haver-les canviat 
diu que quan plou et segueixes mullant. 

Veí: proposa valorar posar radar per 
control velocitat i reduir-la, també que les 
línies de bus H4 i H8 poguessin passar per 
Baró de Viver, comenta el recorregut de 
l’11 fa molta volta i el 133 passa amb 
poca freqüència. 

Veïna: zona de C/ Caracas i Tiana si es 
podria fer baden per reduir la velocitat. 

 

velocitat: es portarà a la Taula de 
Mobilitat però depèn del pressupost. 

Canvi recorregut H4 i H8: no es tracta 
només de posar adhesius pel canvi de 
recorregut sinó que implica ampliar el 
recorregut i destinar més personal per 
tant afecta al pressupost. 

Mobilitat i bus és un tema recurrent, la 
regidora proposa anar un dia a fer el 
recorregut amb un tècnic de mobilitat i 
valorar les demandes del veïnat per 
treballar-les amb més profunditat. 

Precs i preguntes varis: 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

Veí: Plaça de les Fonts han fet les obres 
però queda pendent la reparació de les 
canonades de les aigües fecals per 
embossaments. Ara amb les obres han fet 
menys clavegueram i les que han fet les 
han passat a les canonades i creu que hi 
hauran més problemes ara. 

Veïna: Plaça de les Fonts ara hi ha menys 

Boca metro nova: molt difícil. 

Seguretat: es treballarà per què sigui un 
entorn més segur. 

Supermercat i comerç: és una necessitat 
important del barri tot i que és una 
iniciativa privada.  
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clavegueres i potser hi ha més 
embossaments. 

Veí: C/ Quito 18 diu que hi ha un mal 
tracte i ho qualifica com maltracta 
institucional: problemes d’inseguretat, 
poca informació, arranjaments i 
manteniment triguen en donar resposta, 
acumulació a la bústia de consergeria de 
cartes sense gestionar-les, despesa 
energètica amb llums enceses tot el dia, 
etc. 

Veïna: apunta que el civisme i tenir cura 
del barri també depèn del veïnat. Parla de 
manca de seguretat al barri. Col·laboració 
entre administració pública (Ajuntament) 
i veïnat per tenir cura del barri i millorar-
lo. 

Veí: C/ Quita hi ha una cuina industrial 
d’un càtering als baixos i diu que provoca 
sorolls i olors. No volen insonoritzar ni 
regular l’arribada dels proveïdors. També 
hi ha un problema d’aparcament ja que 
utilitzen les voreres i sembla que no 
tenen gual i utilitzen bombones de butà 
per no deixar aparcar. 

Veí: proposa una sortida de metro dins 
del barri i un espai per famílies on es 
puguin reunir amb els infants. També 
demana supermercat i comerç. 

Veïna: la discoteca que han obert fa un 
temps al barri al C/ Guayaquil provoca 
soroll sobretot a la sortida ja que van a la 
Llosa i no deixen descansar. Demana més 
presència de la GUB. 

Veí: tema seguretat i més presència de la 
GUB, demana agents cívics per recollir 
xeringues. 

 

Es valorarà la demanda d’un espai per 
famílies i infants al barri. 

Agents cívics: no poden recollir xeringues 
pel risc que comporta i hi ha altres 
mecanismes de recollides. 

Discoteca C/ Guayaquil: tenen llicència 
de sala de banquets i poden estar en 
polígon industrial i la GUB està fent un 
seguiment i mirant si l’activitat i els 
horaris són correctes. Es demanarà més 
presència de la GUB a l’hora de sortida. 

Cuina industrial C/ Quito: es farà visita 
d’inspecció i es mirarà el tipus de 
llicència. 

Quito 18: es revisarà amb l’IMHAB. S’han 
fet moltes reunions i mediacions amb 
l’IMHAB i el veïnat. Hi ha un nou servei de 
mediació a l’edifici per atendre els 
problemes. Es tornarà a parlar amb els 
serveis de l’IMHAB per Quito 18 i per 
Tiana. 

Clavegueram Plaça de les Fonts: 
problema del clavegueró on tots els 
edificis es connecten i sempre ha 
funcionat malament. Hi ha el projecte i 
pressupost fet i queda pendent l’obra. 
Ara s’ha fet la pavimentació i la 
modificació dels embornals de recollida 
d’aigua de la plaça que abans no estaven 
funcionant. El clavegueram que hi ha ara 
és el que s’ha calculat que ha d’haver. 
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La regidora dona per acabat el Consell de Barri. 

Barcelona, 13 de novembre de 2023. 


